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Zápis z 18. jednání pléna AS FPE volebního období 2017–2019   

 

Termín konání: 4. 12. 2019  
Místo a čas konání: místnost VC 308 od 14:00 do 16:00 hod.  

Prezence AS FPE – viz tabulka o hlasování  

Přítomno: 15 členů    Omluveni: 6 členů            Neomluveno: 0 členů 

AS FPE byl po celou dobu zasedání usnášeníschopný. 

 

Hosté: doc. RNDr. Pavel Mentlík, Ph.D., Ing. Pavel Mičke, doc. Ladislav Čepička, Ph.D.,  

Dr. phil. Michaela Voltrová, doc. Mgr. Václav Richtr, CSc., prof. RNDr. Michal Mergl, CSc., 

Mgr. Jan Krotký, Ph.D., Mgr. Petr Valach, Ph.Dr., Bc. Eliška Dostalová, Kateřina Tláskalová 

 

Omluveni: doc. Mgr. Dana Buršíková, Ph.D., PhDr. Michal Svoboda, Ph.D., Mgr. Filip Frank, 

Bc. Petr Košik, Mgr. Tomáš Průcha, Bc. Kateřina Železná 

 

 

Program jednání:  

 

1) Schválení programu 

2) Schválení zápisu z minulého jednání 

3) Změna Statutu FPE 

4) Úprava rozpočtu - poplatky za přijímací řízení do doktorského studia 

5) Různé 

a) informace z vedení fakulty 

b) informace z AS ZČU 

c) informace o uskutečněných volbách do AS FPE (2020-2021) a 

připravovaných doplňovacích volbách do AS FPE 

d) informace o průběhu oslav 17. listopadu na FPE 

6) Závěr - ukončení činnosti AS FPE s mandátem na léta 2018-2019 

 

 

Průběh jednání: 
 

Předseda senátu dr. J. Stočes zahájil jednání AS FPE, přivítal senátory a hosty. Představil návrh 

programu jednání a určil skrutátory dr. T. Jakeše a Bc. J. Waltera.  

 

1. Schválení programu 
 

Dr. J. Stočes dále přistoupil k projednání a schválení bodů programu. 

 

 

Akademický senát 

Fakulta pedagogická 

Západočeská univerzita v Plzni  
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Usnesení 1:  

AS FPE schvaluje program 18. zasedání pléna AS FPE 4. 12. 2019. 

 

Aklamační hlasování 1 (o návrhu programu 18. jednání pléna AS FPE)  

 Výsledek hlasování: celkem hlasovalo: 12 členů, 9 nepřítomno, pro: 12 členů, proti: 

0 členů, zdrželo se: 0 členů. 

 Závěr z hlasování: program byl schválen. 

 

 

2. Schválení zápisu z minulého jednání 

 

Dr. J. Stočes oznámil, že do zápisu byly zapracovány zaslané připomínky, a nechal o upravené 

podobě zápisu hlasovat. 

 

Usnesení 2:  

AS FPE schvaluje zápis ze 17. zasedání pléna AS FPE. 

 

Aklamační hlasování 2 (o zápise ze 17. jednání pléna AS FPE)  

 Výsledek hlasování: celkem hlasovalo: 12 členů, 9 nepřítomno, pro: 11 členů, proti: 

0 členů, zdrželo se: 1 člen 

 Závěr z hlasování: zápis byl schválen. 

 

 

3. Změna Statutu FPE 

 

Dr. J. Stočes uvedl bod jednání a vyzval doc. Čepičku, aby změny statutu představil. Předložená 

verze dozná ještě drobné změny na základě vyjádření legislativního odboru (přesné znění změn 

v úložišti).  

 

Dr. T. Jakeš se zeptal, jak se budou řešit změny praxí (problém s již zapsanými studenty na 

předměty SPP)  v souvislosti s přesunem SPP pod děkanát.  

Doc. Čepička odpověděl, že situace se bude řešit změnou zkratky předmětu - předměty SPP 

budou přesunuty pod KPG.  

 

Dr. J. Stočes nechal hlasovat o usnesení.  

 
Usnesení 3:  

Akademický senát Fakulty pedagogické Západočeské univerzity v Plzni schvaluje 

podle ust. § 27 odst. 1 písm. b) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a 

doplnění dalších zákonů, v platném znění, změnu Statutu Fakulty pedagogické 

Západočeské univerzity v Plzni. 

Aklamační hlasování 3 (o změně statutu FPE)  

 Výsledek hlasování: celkem hlasovalo: 14 členů, 7 nepřítomno, pro: 13 členů, proti: 

0 členů, zdrželo se: 1 člen 

 Závěr z hlasování: usnesení bylo schváleno. 
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4.    Úprava rozpočtu - poplatky za přijímací řízení do doktorského studia 

 

Ing. Mičke představil dílčí úpravu rozpočtu. Podklady jsou k dispozici v úložišti. Týká se to 

KHK, KVD a KČJ. Jedná se o drobné částky - 500 Kč za studenta.  

 

K návrhu předsednictvo AS FPE nepožadovalo vyjádření komise pro rozpočet a ekonomiku, 

protože se jedná o marginální částky. Dr. J. Stočes nechal hlasovat.  

 

Usnesení 4:  

Akademický senát Fakulty pedagogické Západočeské univerzity v Plzni schvaluje 

podle ust. § 27 odst. 1 písm. c) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a 

doplnění dalších zákonů, v platném znění, rozpočtovou úpravu ve zdroji vlastní příjmy. 

 

Aklamační hlasování 4 (o úpravě rozpočtu)  

 Výsledek hlasování: celkem hlasovalo: 14 členů, 7 nepřítomno, pro: 14 členů, proti: 

0 členů, zdrželo se: 0 členů 

 Závěr z hlasování: usnesení bylo schváleno. 

 

 

5. Různé 

 

 

a) informace z vedení fakulty 

Děkan fakulty doc. P. Mentlík informoval, že fakulta nedostala institucionální akreditaci. 

Důvodem je zejména nevyhovující tvůrčí činnost i problematické personální obsazení 

některých kateder. Už to, že jsme nezískali při akreditaci jednotlivých studijních programů 

(maior, minor) akreditaci na 10 let, ale jen na 5 let, svědčí o nedostatečném naplnění standardů. 

Naše fakulta má tak institucionální akreditaci pouze v oboru Tělesná výchova, sport a 

kinantropologie (pro bakalářský stupeň). 

 

Dr. J. Stočes se zeptal, kdy můžeme znovu žádat. Doc. Mentlík uvedl, že by doporučoval, 

abychom znovu žádali, až budeme mít programy akreditované na 10 let. Je potřeba jít metodou 

postupných kroků, je potřeba zlepšovat tvůrčí činnost.  

 

Univerzita byla celkově s žádostmi o institucionální akreditaci velmi úspěšná. Jediná výtka se 

týkala poměrně komplikovaného systému vnitřní akreditace. Dr. J. Stočes se zeptal, jestli jde 

především o to, abychom publikovali přímo v oboru. Dle doc. P. Mentlíka je ideální 

samozřejmě zaměření na didaktiku, pedagogiku.  

 

Pokud jde o akreditaci studijního programu Učitelství pro 2. stupeň ZŠ, měla fakulta měsíc na 

vypracování reakce na hodnocení zpravodajky. Dne 10. prosince 2019 by dokument měl odejít 

ze ZČU. Dne 19. prosince bude mít děkan  se zpravodajkou schůzku.  

 

Největší problém byl u garantů fyziky a angličtiny, oba problémy se podařilo vysvětlit a 

napravit.  

 

Materiál není veřejně přístupný, je ale možné se s ním seznámit na požádání.  
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Podmínky v budově Veleslavínova 42 jsou dlouhodobě neudržitelné. Děkanát je nyní 

přestěhovaný do Jungmannovy ul. Katedry se stěhují do Dominikánské ul. Rektor vyhradil 

finance pro odměnu pracovníků, kteří museli dlouhodobě pracovat v náročných podmínkách 

během rekonstrukce budovy.  

 

Během léta 2020 by se měl děkanát přesunout zpátky a měly by znovu fungovat i veřejné 

učebny. Bude potřeba opravit i strop v aule, což je složitější, protože to bude muset být v gesci 

restaurátora a pod dohledem památkářů. 

 

V budovách Klatovská-Chodské se bude od ledna pokračovat v přípravě projektové 

dokumentace.  

Pravděpodobně bude potřeba zbourat tělocvičnu a vystavět novou - je to levnější řešení než 

rekonstrukce.  

 

Ministerstvem je vypsána výzva, ze které by bylo možné rekonstrukci hradit. Stěhování do 

budovy v Tylově ulici připadá v úvahu nejdříve v létě 2021 a bylo by pravděpodobně na 2 roky.  

 

Dr. Jakeš uvedl, že kdo byl v Tylově ul., ví, v jakém je hrozném stavu, a zda jsou prostředky 

na její rekonstrukci. Ing. Mičke uvedl, že na rekonstrukci budovy Tylova ul.  před stěhováním 

FPE je na ZČU připraveno 20 mil. 

 

Děkan Mentlík uvedl, že zásadně nesouhlasil s tím, abychom se stěhovali do více budov, 

protože je potřeba myslet na studenty, aby měli rozumné podmínky a nemuseli přejíždět po 

celém městě.  

 

Doc. Mentlík uvedl, že vedení FPE připravilo 4 body k metodice rozpočtu ZČU, se kterými se 

bude dále pracovat na jednáních s vedením ZČU a v rámci AS ZČU: 

 

1) aby FPE platila srovnatelné procento za služby (nyní platíme 30%, ostatní 10-20%) 

2) aby odvody do fondů (FRIM, CNN) byly odváděny tak, aby nepoškozovaly ty fakulty, 

které mají velký počet studentů a nízký koeficient 

3) aby se neplatilo za příležitost (odvody na UJP - v podstatě přispíváme na výuku 

technických fakult) 

4) aby metodika rozpočtu zajišťovala pro fakultu stabilní prostředí (aby tam nebyl tak 

velký meziroční pokles) 

 

Metodika se stanovuje vyhláškou rektora, problém je, pokud rektor přijme novou metodiku a 

napočítá podle ní rozpočet, senát by ho pak nemusel schválit. Děkan doufá, že se nová metodika 

přijme a bude pro nás výhodnější než současný stav. 

 

 b) informace z AS ZČU 

 

Dr. P. Valach uvedl, že na říjnovém jednání byl představen nový prorektor doc. L. Hynčík. 

Senát ZČU doporučil, aby do Rady pro vnitřní hodnocení byl jmenován doc. L. Čepička 

(jmenován zatím nebyl). V senátu se také vícekrát jednalo o metodice rozpočtu, kterou je dle 

rektora potřeba změnit, aby ZČU byla životaschopná. Na listopadovém jednání došlo k 

projednání změny statutu NTC s tím, že ke schválení bude statut předložen na dalším jednání.  

 

c) informace o uskutečněných volbách do AS FPE (2020-2021) a 
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připravovaných doplňovacích volbách do AS ZČU 

 

Dr. J. Stočes zdůraznil důležitost voleb do AS ZČU.  

Dále vysvětlil, že při volbách do AS FPE došlo k problému s počtem doktorandů a navrhnul 

níže uvedené usnesení. 

Doc. Kohout uvedl, že by se rád vyjádřil k tomu, jak historicky vznikla myšlenka, aby v 

senátu byl právě jeden student. Studenti tuto formulaci prosadili proto, aby místa v senátu 

nebyla obsazena většinou doktorandy.  

Legislativní oddělení nicméně doporučilo vykládat formulaci, že do senátu má být zvolen 

“právě jeden doktorand”, jako “nejméně jeden doktorand”. 

Usnesení 5: Úprava volebního řádu 

Stávající AS FPE doporučuje nově zvolenému senátu AS FPE neprodleně upravit - po 

konzultaci s legislativním oddělením Právního odboru rektorátu ZČU - článek 10, odst. 

2 Volebního řádu FPE ZČU, aby napříště nemohlo docházet k pochybnostem při jeho 

výkladu. 

 

Aklamační hlasování 5 (o úpravě volebního řádu)  

 Výsledek hlasování: celkem hlasovalo: 15 členů, 6 nepřítomno, pro: 15 členů, proti: 

0 členů, zdrželo se: 0 členů 

 Závěr z hlasování: usnesení bylo schváleno. 

 

c) informace o průběhu oslav 17. listopadu na FPE 

 

Dr. J. Stočes vyjádřil poděkování studentům za přípravu velmi pěkné, důstojné akce. Byla 

jediná, která se konala na ZČU, zúčastnil se i rektor ZČU. K poděkování se připojil i děkan 

doc. Mentlík.  

Dr. J. Stočes dále informoval  o své účasti na setkání zástupců akademických senátů 

pedagogických fakult. Na setkání se účastníci shodli na následujícím prohlášení:  

"Zástupci akademických senátů pedagogických fakult vyslovuji kategorický 

nesouhlas s návrhem zákona, kterým se mění zákon č. 563/2004 Sb., o 

pedagogických pracovnících. Zákon v předloženém znění by měl negativní vliv na 

systém vzdělávání učitelů a snížil by kvalitu školní výuky. Proto požadují, aby byl 

návrh zákona zamítnut v prvním čtení". 

Další senát svolá pan děkan na 8.1.2019, bude to první jednání senátu FPE v novém složení.  

Dr. J. Stočes informoval o tom, že ve čtvrtek minulý týden obdržel od proděkana Čepičky 

informaci o tom, že vedení fakulty získalo od dr. Kepky návrh Výroční zprávy FPE za rok 
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2018 a rádo by jej předložilo k co možná nejrychlejšímu projednání senátu. Týž den  

informoval proděkan Krotký o   připravené nové vyhlášce o podmínkách přijímání ke studiu 

na akademický rok 2020/2021. I ta by měla být v zájmu fakulty schválena senátem co 

nejdříve. 

Nakonec byl s děkanem i oběma pány proděkany dohodnut na následující postup: Oba 

dokumenty budou zařazeny do programu jednání nového senátu počátkem ledna 2020. 

Protože na tomto lednovém zasedání ještě nebudou ustaveny senátní komise, požádal dr. J. 

Stočes o připomínkování dokumentů a stanovisko k nim ještě "dosluhující" komise senátu, 

konkrétně v případě Výroční zprávy FPE ZČU za rok  2018 dr. Klečkovou a vyhlášky o 

podmínkách přijímání ke studiu v roce 2020/2021 dr. Benešovou. Obě komise mají své 

připomínky a případné doporučení dodat nejpozději do poloviny prosince. Obě stanoviska 

pak budou k dispozici členům nového AS FPE  na uvedeném lednovém zasedání, kdy by se 

o obou návrzích mělo posléze také hlasovat.  

Doc. Coufalová informovala o sněmu Rady vysokých škol - zde se projednávají nejdůležitější 

dokumenty, zákony apod. Zatím se nepočítá s tím, že by narůstal rozpočet vysokých škol, 

ale bude narůstat počet studentů (demografická křivka jde nyní nahoru).  

Doc. Coufalová se zúčastnila také výroční konference OP VVV. Probíhala tam panelová 

diskuse, na které vystoupila bývalá prezidentka Asociace ředitelů ZŠ Mgr. Hana Stýblová a 

řekla, že pedagogické fakulty získaly nálepku, že špatně připravují studenty, přitom 

pedagogické fakulty se v posledních letech tak proměnily! 

Usnesení 8:  

AS FPE na svém 18. jednání pléna přijal těchto pět usnesení: 1. usnesení schvalující 

program jednání; 2. usnesení schvalující zápis z předchozího jednání pléna; 3. usnesení 

schvalující změnu statutu FPE ZČU; 4. usnesení schvalující navrženou úpravu rozpočtu 

a 5. usnesení doporučující úpravu volebního řádu.  

 

Aklamační hlasování 8 (o návrhu usnesení z 18. jednání pléna senátu). 

  Výsledek hlasování: celkem hlasovalo: 14 členů, 7 nepřítomno, pro: 14 členů, proti: 

0 členů, zdrželo se: 0 členů 

 Závěr z hlasování: usnesení bylo schváleno. 

 

 

6. Závěr - ukončení činnosti FPE s mandátem na léta 2018-2019 

Předseda senátu dr. J. Stočes poděkoval všem přítomným za práci v senátu. K poděkování se 

připojil i děkan fakulty doc. P. Mentlík.  

 

 

 

V Plzni dne 4. 12. 2019 
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Zápis vyhotovila:        Schválil: 

PhDr. Lucie Rohlíková, Ph.D.                        PhDr. Jiří Stočes, Ph.D. 

tajemnice senátu                    předseda AS FPE  

 

 

 

 

Přílohy: 

Příloha 1: Hlasovací tabulka z 18. jednání pléna AS FPE 

Příloha 2: Usnesení z 18. jednání pléna AS FPE 
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Příloha 1: Hlasovací tabulka z 18. jednání pléna AS FPE  

 

 

 

 

 

 

  Členové AS FPE  Pořadí aklamačních hlasování 

 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 

Mgr. Daniela Benešová, Ph.D.  X X + + + +     

doc. Dana Buršíková, Ph.D. X X X X X X     

doc. PaedDr. Jana Coufalová, 

CSc. 

+ + + + + +     

PhDr. Tomáš Jakeš, Ph.D.  + O O + + +     

Mgr. Gabriela Klečková, Ph.D.  X X + + + +     

Mgr. Jiří Kohout, Ph.D. X X X X + +     

doc. PaedDr. Naděžda 

Morávková, Ph.D. 

+ + + + + +     

Mgr. Milan Podpera, Ph.D. + + + + + +     

PhDr. Lucie Rohlíková, Ph.D.  + + + + + +     

PhDr. Jiří Stočes, Ph.D.  + + + + + +     

PhDr. Michal Svoboda, Ph.D.  X X X X X X     

doc. Jaroslav Votík + + + + + +     

Mgr. Jan Baťko + + + + + +     

Mgr. Filip Frank X X X X X X     

Bc. Viola Hampejsová + + + + + X     

Bc. Petr Košik X X X X X X     

PhDr. Michaela Pešková, Ph.D. + + + + + +     

Mgr. Tomáš Průcha X X X X X X     

Bc. Natálie Vlasáková + + + + + +     

Bc. Jan Walter + + + + + +     

Bc. Kateřina Železná X X X X X X     

 

 

+ pro 

- proti 

O zdržel se hlasování  

X nepřítomen 

N byl přítomen, ale 

hlasování se 

nezúčastnil 
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Příloha 2: Usnesení z  18. jednání pléna AS FPE  

  

 

Usnesení 1: Schválení programu 

AS FPE schvaluje program 18. zasedání pléna AS FPE 4. 12. 2019. 

 

Usnesení 2: Schválení zápisu 

AS FPE schvaluje zápis ze 17. zasedání pléna AS FPE. 

 

Usnesení 3: Změna Statutu FPE 

Akademický senát Fakulty pedagogické Západočeské univerzity v Plzni schvaluje podle ust. 

§ 27 odst. 1 písm. b) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění 

dalších zákonů, v platném znění, změnu Statutu Fakulty pedagogické Západočeské 

univerzity v Plzni. 

Usnesení 4: Rozpočtová úprava 

Akademický senát Fakulty pedagogické Západočeské univerzity v Plzni schvaluje podle ust. 

§ 27 odst. 1 písm. c) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění 

dalších zákonů, v platném znění, rozpočtovou úpravu ve zdroji vlastní příjmy. 

Usnesení 5: Úprava volebního řádu 

Stávající AS FPE doporučuje nově zvolenému senátu AS FPE neprodleně upravit - po konzultaci s 

legislativním oddělením Právního odboru rektorátu ZČU - článek 10, odst. 2 Volebního řádu FPE 

ZČU, aby napříště nemohlo docházet k pochybnostem při jeho výkladu. 

Usnesení 6: Souhrn usnesení 

AS FPE na svém 18. jednání pléna přijal těchto pět usnesení: 1. usnesení schvalující program 

jednání; 2. usnesení schvalující zápis z předchozího jednání pléna; 3. usnesení schvalující 

změnu statutu FPE ZČU; 4. usnesení schvalující navrženou úpravu rozpočtu a 5. usnesení 

doporučující úpravu volebního řádu.  

 

 

 

 

 


